
مقايسه بودجه فوتبال ايران با قطر!
رئيس فدراس��يون فوتبال در تازه ترين 
اظهارنظ��رش بودجه فوتب��ال قطر را با 
بودجه فوتبال ايران مقايسه کرد! مهدي 
تاج که اين روزها تلاش مي کند بازي های 
تدارکاتي تي��م ملي را قطع��ي کند، در 
برنامه فرمول يک باز هم ب��ه تمجيد از 
قطري ها پرداخت: »کشور يک بار بايد تکليفش را با فوتبال معلوم 
کند. ما فوتبال را با 45 ميليارد اداره مي کنيم و اين در حالي است 
که کش��ور قطر با 4 هزار 500 ميليارد فوتبالش را مي چرخاند. 
عربستان، کره، ژاپن و امارات نيز به همين صورت است. ما با اين 
پولي که داريم نتيجه اش همين مي ش��ود، با اين حال با همين 
بودجه کم تلاش شده تا فضا آرام باشد که بهترين بازي ها را برگزار 

کنيم و ليگ به موقع باشد.«

اقتصاد مقاومتي با خصوصي سازي در ورزش
تجليل از باشگاه هاي ورزشي برتر کشور 
فرصتي ب��ود ت��ا وزي��ر ورزش و جوانان 
اش��اره اي هم به اقتصاد مقاومتي داشته 
باشد. مسعود س��لطاني فر اميدوار است 
مشکلات ورزش با خصوصي سازي حل 
شود: »چند س��الي است که مقام معظم 
رهبري س��ال ها را با نام »اقتص��اد مقاومتي، توليد و اش��تغال« 
نامگذاري مي کنند، در حال  حاضر در شرايط خاصي قرار داريم. 
البته پس از برجام تهديدها کاهش يافته اس��ت. به خاطر برجام 
لازم است تا ما نيز در اقتصاد مقاومتي از تمام ظرفيت هاي کشور 
استفاده کنيم که يکي از ظرفيت هاي مهم در ورزش کشور استفاده 
از بخش خصوصي است. امروزه باش��گاه ها فعاليت خوبي را آغاز 

کرده اند و در زمينه اشتغالزايي زمينه خوبي فراهم شده است.«

برخي نان به نرخ روزخور هستند
قرار دادن نام صمد نيکخواه بهرامي در ليست 
تيم ملي بس��کتبال آن هم پ��س از تغيير 
رئيس فدراسيون انتقاد حامد حدادي را به 
همراه داشت. کاپيتان تيم ملي گنجاندن 
نام نيکخواه بهرامي براي دو بازي پيش رو 
در انتخابي جام جهاني را شيطنت خواند: 
»هميشه گفته ام که صمد بازيکن بزرگي است. او هر زمان که در تيم 
باشد مي تواند کمک کند، اما اتفاق بد برخي رفتارهايي است که در اين 
مدت ديده و باعث ناراحتي شده است. صحبت هايي کرده اند که توهين 
به شعور بسکتبال و بازيکنان باتجربه است. برخي نان به نرخ روزخور 
شده اند و حالا که تغييرات ايجاد شده، صمد را مفيد مي دانند. گفته اند 
تيم ملي کاپيتان مقتدر مي خواهد. زماني هم که صمد نبود، چه من و 

چه اوشين براي تيم ملي تلاش کرديم تا مشکلي پيش نيايد.«

ايگور کولاکوويچ پس از چند ماه ديروز روبه روي 
خبرنگاران نشست تا درباره برنامه سال آينده تيم 
ملي واليبال صحبت کند و البته به گفته خودش 
به هر پرسشي که خبرنگاران دارند، پاسخ دهد. 
پرسش هايي که سرمربي مونته نگرويي سعي کرد 
با روي خوش و همان لبخند هميشگي اش به آنها 
پاس��خ دهد. در ادامه برش هايي از اين نشست 
خبري را مي خوانيد، نشس��تي ک��ه خبرنگاران 
زيادي را ب��ه آکادمي ملي فوتب��ال در مجموعه 

ورزشي آزادي تهران کشانده بود. 
   مرخصي هايم قانوني بود

اولين سؤال همانطور که پيش بيني مي شد، درباره 
مرخصي هاي طولاني م��دت کولاکوويچ بود. به 
خصوص که اي��ن مربي پس از پاي��ان بازي هاي 
تيم ملي در ج��ام قهرمانان قاره ها در ش��هريور 
گذشته به کش��ورش رفته بود و اواخر دي ماه به 
تهران برگشت. همين غيبت پنج  ماهه انتقاداتي 
را متوجه فدراس��يون کرده بود. منتقدان معتقد 
بودند با توجه به برگزاري ليگ، کولاکوويچ بايد 

در ايران حضور پيدا مي کرد. با اين حال سرمربي 
تيم ملي واليبال در پاسخ به انتقادات، اشاره کرد 
که همه چيز بر طبق قراردادش با فدراسيون بوده 
است: »من دقيقاً 3/5 ماه در مرخصي بودم. شما 
مي توانيد در اين مورد از فدراسيون واليبال ايران 
سؤال کنيد، چون من به هيچ وجه قصد ندارم در 
مورد جزئيات قراردادم به صورت علني صحبت 
کنم، اما مطمئن باشيد که تک تک مفاد قرارداد ما 
تحت نظر فدراسيون است و اگر خلاف آن رفتار 

کنم، آنها حق تحريم من را خواهند داشت.« 
البته او در ادامه توضيح داد در مدت مرخصي از 
تمام اتفاقاتي ک��ه در واليبال ايران افتاده، باخبر 
بوده و بازي ملي پوشان و بازيکنان مستعد را نيز 
زير نظر داشته است: »در همين مدت آناليزورها 
و دس��تياران من، ليگ ايران را رصد مي کردند 
و نتايج آن را براي من مي فرس��تادند. بر همين 
اساس تصويري کلي را براي خودم تشکيل دادم 
و بيشترين تمرکزم را روي افراد جواني گذاشتم 
که پتانسيل ملي ش��دن و حضور در تيم ملي را 

دارند. مطمئن باشيد براي استراحت به کشورم 
برنمي گ��ردم، چراکه مرت��ب ديدارهاي ليگ را 
آناليز مي کنم و آناليز پرمحتوايي در دست دارم 
که با مشقت زيادي به دس��ت آمده است. کمتر 
مربي اي وجود دارد که تا اين حد روي جزئيات و 

روش کارش تمرکز کند.«
   سال آينده، سال جوانان است

صحبت هاي ديروز ايگور کولاکوويچ در نشست 
خبري آماده باش به بازيکنان جوان واليبال هم 
بود. او که امسال در ليگ جهاني و جام قهرمانان 
قاره ها به دليل درگير ب��ودن تيم هاي نوجوانان 
و جوان��ان در رقابت ه��اي جهاني نتوانس��ت به 
بازيکنان جوان فرصت زي��ادي براي عرض اندام 
بدهد، اما حالا به نظر مي رس��د که براي س��ال 
آينده در ليگ جهاني و قهرماني جهان 2018، 
نگاه ويژه اي به چهره هاي جوان خواهد داش��ت: 
»خوشبختانه تيم هاي نوجوانان و جوانان برنامه 
خاصي در فصل پي��ش رو ندارند و ما زمان کافي 
در اختيار خواهيم داشت تا اين جوانان در کنار 

ملي پوشان باسابقه تمرين کنند و با روش و منش 
آنها آشنا شوند. سال قبل اصرار زيادي بود که از 
جوانان در اردوهاي تيم ملي استفاده کنيم، ولي 
برنامه تمريني و مسابقات آنها بسيار فشرده بود و 
اين امکان مهيا نشد، اما آنها امسال اين شانس را 
دارند که در کنار بزرگان تمرين و رقابت کنند.«

سرمربي مونته نگرويي به بازيکنان جوان توصيه 
کرد که اين فرصت را از دس��ت ندهند: »آنها در 
اردوهاي بعدي تيم ملي حضور بيشتري خواهند 
داشت، ولي صرف جوان بودن دليلي براي حضور 
آنها در اردوهاي تيم ملي نخواهد بود و ما به تلاش 
و اراده آنها توجه خواهيم کرد. واليبال ايران کيفيت 
خوبي دارد، البته شايد کيفيت آن به اندازه بزرگان 
واليبال جهان نباش��د، ولي يک خصلت منحصر 
به فرد دارد و آن تمايل زي��اد براي انجام کارهاي 
بزرگ است.« توجه به جوانان در برنامه هاي تيم 
ملي حتي سبب ش��ده تا عادل غلامي که تنبيه 
انضباطي اش به گفته کولاکوويچ به پايان رسيده، 
دعوت دوباره اش به تيم ملي هم با اما و اگر مواجه 
ش��ود: »دوره جريمه عادل تمام شده است، اما با 
توجه به گرايش ما براي دعوت از جوانان بايد ببينم 

وي در تقابل با جوانان چه کار مي کند.«
   بازيکني را به زور به تيم ملي نمي آورم

در بخشي از اين نشست خبري خبرنگار »جوان« 
هم از او پرسيد »کارلوس کرش چند سال پيش 
بازيک��ن مطرحي به نام س��يدمهدي رحمتي را 
به دليل اينکه مي خواهد اس��تراحت کند، کنار 
گذاشت. نمونه آن در واليبال در خصوص شهرام 
محمودي اتفاق افتاد، او يک س��ال درخواس��ت 
اس��تراحت داش��ت، اما مدام براي برگش��ت به 
سراغ او رفتيد، آيا اين کار شأن تيم ملي را پايين 
نمي آورد؟« سؤالي که سرمربي تيم ملي واليبال 
اين طور به آن پاس��خ داد: »ش��هرام محمودي 
بازيکن بزرگي است، او محاسن زيادي دارد که 
محاسنش براي تيم ملي در اين برهه از زمان نياز 
است، اما مشکل داشت و درخواستش را به صورت 
واضح براي حل مشکلش عنوان کرد. با اين حال 
و با توجه به روحيه اي که دارم نمي خواهم هيچ 
بازيکني را به زور به تيم ملي دعوت کنم. دوست 
دارم با بازيکناني همکاري کن��م که بخواهند با 
تمام وجودش��ان براي تيم ملي ب��ازي کنند. به 
بازيکناني نياز دارم که بخواهند تمام توان شان را 
در زمين بگذارند. اين اقدام خطرناکي است که 
هر بار پيشقدم شوم و براي ورود بازيکنان به تيم 

از آنها درخواست داشته باشم.«

اعتراف طارمي به جعلي بودن قراردادش
طاهري گفت دروغ بگو!

حرف هاي طارمي تازگي نداشت. يعني روي خط برنامه نود آمدنش هم 
چيز تازه اي نداشت، نه از هوادار پرسپوليس براي رفيق نيمه راه بودنش 
عذرخواهي کرد و نه اشتباهاتش را آنطور که بايد پذيرفت، هر آنچه هم 
که گفت، داس��تاني تکراري بود که همه مي دانستند و چيزي جز يک 
تسويه حساب شخصي نبود تا ته مانده آبروي فوتبال را هم زمين بريزد.

    دروغ هماهنگ شده گفتيم
جعلي بودن قراردادش را تأييد مي کند، آن هم با الفاظي تأسفبار، اما نه 
براي پذيرفتن اشتباهش که براي انداختن گناه به گردن باشگاه، هرچند 
که نمي توان نقش پررن��گ طاهري را نيز در اين خط��اي بزرگ ناديده 
گرفت: »من روي چه حسابي به پرسپوليس برگشتم؟ طاهري و وکيلم 
گفتند برگرد، هيچ اتفاقي براي تو نمي افتد. در آن مقطع جوان تر بودم و 
احساسي تصميم گرفتم. به من گفتند، نمي گذاريم هيچ اتفاقي براي تو 
بيفتد، بعد از بازگشت از ترکيه آمدم و با پرسپوليس قرارداد بستم؛ وقتي 
در ترکيه بودم، باشگاه پرسپوليس به من گفت وقتي ITC را به باشگاه 
ريزه اسپور نفرستاديم، آنها نمي توانند عليه تو کاري انجام دهند. در همان 
ترکيه، قراردادم را با پرسپوليس امضا کردم و بعد به ايران برگشتم. 30 
خرداد 95 که باشگاه پرسپوليس مي گفت قرارداد بستيم، درست نبود 
و در ترکيه مجدداً قرارداد بس��تم. با مسئولان حقوقي باشگاه و طاهري 
مشورت کرديم و به اين نتيجه رسيديم دروغي بگوييم که 30 خرداد 95 
قرارداد امضا شده تا باشگاه محروم نشود؛ داستان همين طور پيش رفت 
و ما هم اين دروغ را ادامه داديم. قراردادم با پرسپوليس به دروغ در تاريخ 
30خرداد 95 ثبت شد تا در پرونده فيفا به مشکل نخوريم. به خاطر اينکه 
دو قرارداد بستم، محروم شدم و باشگاه پرس��پوليس هم به خاطر عدم 
صداقت در صحبت هايش از سوي فيفا محروم شد؛ به دليل اينکه در اين 
پرونده باشگاه پرسپوليس دروغ گفته بود با محروميت فيفا روبه رو شد.«

   هدايتي حقيقت را نمي گويد
هدايتي اما از جايي به طارمي ضربه زد که انتظارش را نداشت، هرچند 
که اي��ن ترفند هميش��گي عابربانک ب��راي حضور در فوتبال اس��ت. 
پرداختي هاي هنگفتي که بعد از مدتي فاکتوري بلندبالا بابت آن ارسال 
و طرف را غافگير مي کند. درست ش��بيه اتفاقي که براي طارمي افتاد: 

»هدايتي در آن مقطع که به پرسپوليس برگشتم اسپانسر باشگاه بود، 
ولي اينکه مي گويد براي رضايتنامه پول داديم، درست نبود. قبل 
از اينکه به ترکيه بروم، هدايتي به من زنگ زد و گفت به رستوران 
بيا تا با هم صحبت کنيم که من رفتم؛ در رستوران آقايان خداداد 

عزيزي، مهدي هاشمي نسب و هادي طباطبايي هم بودند. آقاي هدايتي 
مبلغي به من داد و گفت که اگر در پرسپوليس بماني، اين پول را به تو 
مي دهم، اما من گفتم مي خواهم به اروپا ب��روم، اما اگر در ايران ماندم، 
فقط در پرسپوليس بازي مي کنم. وقتي به ترکيه رفتم به هدايتي زنگ 
زدم و گفتم چه اتفاقاتي پيش آمده اس��ت. گفتم سر قولت هستي که 
مي خواهي براي ماندنم در پرسپوليس کمک کني  و او گفت که هستم. 
اين را هم گفتم که ريزه اس��پور براي رضايتنامه 3 ميليارد تومان پول 
مي خواهد که قول کمک داد. هدايتي نيمي از پولي را که قبل از رفتنم 
به ترکيه قرار بود، بدهد در کنار پرداختي ها به ديگر بازيکنان پرداخت 
کرد؛ يک ميليارد و 150 ميليون تومان. قرار بود هدايتي 2ميليارد تومان 
علاوه بر باشگاه به من بدهد، ولي بعد از برگشتم از ترکيه به ايران يک 
ميليارد و 150 ميليون تومان پ��ول پرداخت کرد و اينکه مي گويد من 

پول را خوردم و به باشگاه ندادم، درست نيست.«
   پرسپوليس مرا کنار گذاشت

اما بدترين قسمت ماجرا آن است که طارمي هنوز هم قصد عذرخواهي 
از هواداران تيمش را ندارد و با قيافه اي ح��ق به جانب همه را جز خود 
مقصر مي داند: »ديوار کوتاه تر از مه��دي طارمي نبود. همين آقايان و 
مسئولاني که از باش��گاه عليه من مصاحبه کردند و گفتند چرا به قطر 
نمي روي؟! من مي خواستم در پرسپوليس بمانم و بعد از جام جهاني به 
اروپا بروم، اما باشگاه پرسپوليس نمي خواست. به من گفتند نيم فصل 
دوم نبايد در پرسپوليس بماني و بهتر است بروي، چون مي خواستند 

مبلغي براي رضايتنامه به باشگاه برسد.«

كشور بايد تكليفش را با فوتبال روشن كند
رئيس فدراسيون فوتبال مي گويد، کشور بايد تکليف خود را با فوتبال 
روشن کند. درست مثل يک طلبکار، مثل کس��ي که توقع دارد تمام 
کشور با هزار و يک مشکل ريز و درش��ت اقتصادي و تمام مردمي که 
اين روزها حتي براي نان سر سفره خانواده شان مشکل دارند، دست به 
سينه جلوي او و فدراسيونش بايستند و تعظيم کنند و هرچه دارند به 
پاي او و فدراس��يون فوتبال بريزند تا باز هم بيت المال را سرازير جيب 
فوتبالي هاي بي درد و ع��ار کند، فوتبالي هايي که ام��روز فقط يکي از 

پرونده هاي دروغ هاي بزرگ و ميلياردي شان رو شده است.
بله شما درس��ت مي گوييد جناب تاج، کش��ور بايد تکليفش را با شما و 
فدراسيون فوتبال روشن کند، فدراس��يوني که در تيم هاي تحت امرش 
ميليارد ب��راي بازيکنان بي کيفي��ت و پايين تر از حد آمات��ور، پول خورد 
محس��وب مي ش��ود. فدراس��يوني که پرونده فس��ادش مدت هاست در 
راهروهاي مجلس خاك مي خورد، فدراسيوني که حتي همان 45 ميلياردي 

که به قول خودتان به شما پرداخت مي شود از سرش هم زياد است.
رئيس فدراس��يون حتماً بهتر از همه ما مي داند که همين يکي، دو سال 
پيش بود که اعلام شد گردش مالي همين فوتبال بي پول به زعم او چيزي 
حدود 200 ميليارد در سال است و قاعدتاً براي امسال چند برابر افزايش 
پيدا کرده است. حالا سؤال اينجاست که اين کشور کدام تکليفش را بايد با 
فوتبال روشن کند؟ فوتبال تا حالا کم از بيت المال ارتزاق کرده؟ کم دست 
در جيب مردم داشته؟ اصلًا کدام موفقيت بين المللي را به دست آورده؟ 
اصلاً مگر ما قهرمان آسيا هستيم؟ به همان تيم فوتسال سوم دنيا هم که 
هنوز پاداش نداده ايد، کشوري با اين همه مشکل، تحريم و مسائل اجتماعي 

و سياسي چه کاري بايد براي فوتبالش انجام بدهد که نداده است؟
آقاي تاج مثال هاي جالبي زده ايد از قطر، عربستان، کره و ژاپن که فلان  
قدر خرج فوتبالشان مي کنند، اما نگفتيد که آنها از چه راه  هايي کسب 
درآمد مي کنند، نگفتيد که شرايط اين کشورها به لحاظ فعاليت هاي 
اقتصادي چگونه است و اينجا در ايران چه مشکلاتي وجود دارد، اصلًا 
مثل اينکه در ايران زندگي نمي کنيد که اينق��در راحت از هزينه هاي 
چندصد ميلياردي حرف مي زنيد و س��ر مردم منت هم مي گذاريد که 
تلاش کرده ايد! وظيفه تان را انجام داده ايد جناب تاج، بايد بهترين بازي ها 

را برگزار و ليگ را سروقت برپا کنيد، کار خارق العاده اي انجام نداده ايد.
درست گفته ايد کش��ور بايد تکليفش را با فوتبال روشن کند، بايد روشن 
شود چرا وقتي بروبچه هاي کشتي، تکواندو، وزنه برداري، تيراندازي، کاراته 
و بروبچه هاي جانباز و معلول در ميادين ورزشي پشت سر هم افتخار کسب 
مي کنند و مدال مي آورند؛ ميليارد، ميليارد پول س��رازير فوتبال مي شود، 
فوتبالي که دروغ و فساد يک باشگاه آن تازه رو شده. درست گفتيد جناب تاج 
کشور بايد تکليفش را با فوتبال روشن کند وقتي وزير ورزش هيچ صدايي جز 
فوتبال را نمي شود، وقتي چشم و گوشش روي اين همه اعتراض، کم توجهي 
و کمبود امکانات قهرمانان رشته هاي ديگر بسته شده و يک روز در ميان از 
فوتبال صحبت مي کند. کش��ور بايد تکليفش را با اين فوتبال روشن کند. 
فوتبال تافته جدا بافته نيست بايد تکليفش روشن شود، بايد نهادهاي نظارتي 
به اين مسئله ورود کنند که چگونه بازيکنان همين فوتبال با آبرو و حيثيت 
ايران بازي مي کنند و ميليارد، ميليارد به جيب مي زنند و بعد هم مي روند آن 
طرف آب براي خودشان بازي مي کنند، مسئله اي که مطمئناً مربوط به يک 

باشگاه نيست و اگر خوب بگرديد موارد مشابه زيادي پيدا خواهيد کرد.
کشور بايد تکليفش را با فوتبال روشن کند، البته نه آنطور که مدنظر جناب 
رئيس فدراسيون است، بلکه بايد طوري تکليف را روشن کند که ديگر هيچ 
رئيس فدراسيوني جرئت نکند اينگونه خود را طلبکار مردم و کشور بداند.

تجليل از عليرضا كريمي در همايش »غزه نماد مقاومت«
در هشتمين همايش »غزه نماد مقاومت« از عليرضا کريمي، کشتي گير 
کشورمان تقدير شد. مراسم تجليل از قهرمانان و فعالان حوزه مقاومت در 
هشتمين همايش »غزه نماد مقاومت« برگزار شد. در اين مراسم از عليرضا 
کريمي، کشتي گير کش��ورمان که به باخت اجباري تن داد تا در مقابل 

حريفي از رژيم صهيونيستي قرار نگيرد، تقدير و تجليل صورت گرفت. 
------------------------------------------------------------

هندبال در حسرت جام جهاني ماند
تيم ملي هندبال ايران با قبول شکست برابر کره جنوبي شانس رسيدن به 
مرحله نيمه نهايي رقابت هاي قهرماني آسيا و کسب سهميه را از دست داد. 
ملي پوشان هندبال ايران که در اولين بازي مرحله يک چهارم نهايي مقابل 
عربستان شکست خورده بودند، ديروز برابر ميزبان مسابقات قرار گرفتند و 
در نهايت با حساب 28 بر 24 دومين بازي خود را هم باختند تا عملاً شانسي 
براي صعود به نيمه نهايي نداشته باشند. شاگردان ماچک امروز آخرين بازي 

خود در اين مسابقات را مقابل عمان برگزار مي کنند.
------------------------------------------------------------

آغاز بازي هاي برگشت نيمه نهايي بسكتبال
مرحله نيمه نهايي رقابت هاي ليگ برتر بس��کتبال عصر چهارشنبه و 
پنج شنبه با برگزاري چهار بازي ادامه پيدا مي کند. مهرام و نفت آبادان 
طي ديدارهاي امروز و فردا در حالي ميزبان پتروشيمي و شهرداري تبريز 
هستند که در ديدارهاي قبلي يک پيروزي و يک شکست کسب کرده اند. 
بنابراين، اين فرصت را دارند که ب��ا دو پيروزي خانگي خود را به عنوان 
فيناليست هاي اين رقابت ها معرفي  کنند، هرچند که در اين ميان نبايد از 

قدرت و انگيزه پتروشيمي و شهرداري تبريز نيز به سادگي گذشت.
------------------------------------------------------------

ليگ برتر واليبال در ايستگاه نوزدهم
هفته نوزدهم رقابت هاي ليگ برتر واليبال عصر امروز برگزار مي شود. طي 
ديدارهاي امروز بانک سرمايه صدرنش��ين، مهمان کاله مازندران است، 
پيکان از رعد پدافند کاشان پذيرايي مي کند، شمس در خانه مقابل هاوش 
گنبد قرار مي گيرد، ساري به مصاف سايپا مي رود، در تبريز شهرداري اين 
شهر ميزبان شهرداري اروميه است و در نهايت شهرداري ورامين نيز با خاتم 
اردکان روبه رو مي شود. در جدول رده بندي بانک سرمايه، شهرداري تبريز، 

سايپا و پيکان به ترتيب رتبه هاي اول تا چهارم را از آن خود کرده اند.

 پسر تک نواز در يونايتد 
و پيراهن جادويي شماره7

ستاره آرسنال در نيمه راه لشکر توپچي ها 
را ترك کرد و به منچستر رفت، مثل رابين 
فن پرسي، بس��ان فرانک استيپلتن و ويو 
اندرسن سال هاي دور. س��تاره شيليايي 
راه��ي اولدتراف��ورد ش��د ت��ا توپخان��ه 
س��رخپوش ها را غران ت��ر کن��د. رفت و 
پيراهن شماره 7 جادويي يونايتد را پوشيد، 
پيراهني که روزگاري از آن بزرگاني چون 
جرج بست، برايان رابسون، اريک کانتونا و 
ديويد بکام بود. سانچز قصه زندگي اش را حديث پسري که جان کنده، 
توصيف کرده است، پسري با لقب س��نجاب. پسري که در چشم به هم 
زدني از ديوار و درخت بالا مي رفت، سريع و برق آسا، سنجابي که تا 15 
سالگي با پاهاي برهنه و کفش هاي کتاني دنبال توپ مي دويد و در همان 
خيابان ها راز دويدن هاي برق آسا را آموخت و وقتي 2006 برابر نيوزلند به 
ميدان رفت با 17 سال سن، جوان ترين ملي پوش تاريخ شيلي بود، پسري 
که حالا با 119بازي ملي و 39 گل زده بهترين گلزن تاريخ شيلي است، 
آن هم بالاتر از مارچلو سالاس و ايوان زامورانو. حالا شيليايي ها به اين پسر 
چنان مي نازند که خياباني را در شهر 25 هزار نفري توکوپيا در شمال اين 
کشور به نامش کرده اند. سانچزي که 2011 به بارساي افسانه اي رفت و 
در 141 بازي 47 گل زد و 2014 پا به آرسنال گذاشت، وقتي 25 ساله 
بود و او را »تک نواز« توپچي ها خواندند، پسري که بسان روبات ها بازي 
مي کرد و حالا در 29 سالگي راهي منچستريونايتد شده است. با اين وصف 
که رکورد دستمزد هفتگي باشگاه را شکسته تا خرده گيران، مورينيو را 
به ريخت و پاش متهم کنند،  ولي خوش بين ها مي گويند س��انچز براي 
يونايتد نقش چندوجهي کارلوس توز را پيدا خواهد کرد و مثلث »پوگبا 
- لينگارد – سانچز« يادآور مثلث »رونالدو - روني – توز« خواهد شد و 
سانچز بسان يک گلوله، مدافعان را نشانه خواهد رفت. بدبين ها هم سانچز 
را به بي ميلي در برنامه هاي دفاعي متهم مي کنند و نخس��تين چالش 
مورينيو را قرار دادن آلکسي در ميدان طي پارك اتوبوس برابر دروازه ها که 
اين شيليايي را در اولدترافورد در همان گردابي که دي ماريا و فالکائو - دو 
امريکاي جنوبي ديگر يونايتد - غرق شدند، دفن خواهد کرد، اما او مي تواند 
در گوش چپ بازي کند و پشت سر مهاجم نوك و همين طور کمي عقب تر 
جاي مخيتاريان... حالا بايد ديد مورينيو به تک نوازي سانچز دل خواهد 

سپرد يا از او بازيکني مطيع تاکتيک هايش خواهد ساخت؟
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري

PSG  زيدان گزينه اول هدايت
طبق اخبار رسانه ها شرايط رختکن پاري سن ژرمن خيلي مساعد 
نيست و دودستگي بين بازيکنان اوضاع را براي اوناي امري دشوار 
کرده است.. نشريه اسپورت در گزارشي ادعا کرده که در صورت 
عدم موفقيت پی اس جی در ليگ قهرمانان و جدايي اوناي امري، 

زيدان محتمل ترين جايگزين براي اوناي امري خواهد بود. 

انتقال قرضي چند بازيکن عربستاني به تيم هاي لاليگا انتقاد تند 
اتحاديه بازيکنان اسپانيا را به همراه داشت. شش تيم دسته اول 
و دومي اسپانيا )باش��گاه هاي ويارئال، لوانته و لگانس( 9 بازيکن 
سعودي را به خدمت گرفته اند و قرار اس��ت اين بازيکنان در اين 
تيم ها تمرين کنند تا براي جام جهاني آمادگي لازم را داشته باشند. 
اين انتقال بر اساس تفاهمنامه اي بين مسئولان فوتبال عربستان و 
اسپانيا صورت گرفته، اما هزينه هنگفت سعودي ها با واکنش شديد 

ماتادورها مواجه شده و آنها نسبت به اينکه حضور اين بازيکنان 
می تواند فرصت ر ا برای بازيکنان جوان اس��پانيايی شود، انتقاد 
کرده اند. در بيانيه اتحاديه بازيکنان اسپانيا از اين انتقال انتقاد شد: 
»در برنامه ريزي جديد براي فوتبال، بيشتر به وجه اقتصادي توجه 
شده تا وجه ورزشي فوتبال. اين توافق مانع رشد بازيکنان جوان 
مي شود و فرصت رشد بازيکنان از آکادمي ها را کم مي کند. به اين 

ترتيب يک فرصت براي ما محسوب نمي شود.«

رونالدو باشگاه مي خرد
رونالدو، اسطوره فوتبال برزيل مدعي شد که شايد يک باشگاه در 
دسته دوم انگليس يا اسپانيا خريداري کند و مديريت آن را برعهده 
بگيرد. او سال 2011 از فوتبال بازنشسته شد و حالا در 41 سالگي 
براي رياست فدراسيون فوتبال برزيل کانديدا شده است، اما قصد 

دارد مالکيت يک باشگاه را نيز برعهده داشته باشد.

كنايه سنگين ونگر به سانچس
آرسن ونگر، سرمربي آرسنال کنايه سنگيني به الکسيس سانچس زد 
و مدعي شد که باشگاه آرسنال به دنبال ارزش هاست نه پول: »نقل و 
انتقالات از کنترل ما خارج شده است. با وجود ابرقدرت هاي اقتصادي 
که حالا در ليگ ما و اروپا هستند، به نظرم بايد تمرکز را روي تقويت 

تيم هاي پايه بگذاريم. ما به دنبال اين ارزش ها هستيم، نه پول.«

واكنش تند اتحاديه بازيكنان اسپانيا به حضور بازيكنان سعودي

فريدون حسن

تبريزي ها دوباره ساغلام را شگفت زده كردند 
هواداران تراکتورسازي اين روزها اميدوارتر از قبل مسائل تيم شان را تعقيب 
مي کنند. پرشورهاي تبريزي که تا همين هفته گذشته به شدت از عملکرد 
مديريت و کادر فني تيم شان ناراضي بودند، حالا با آمدن سرمربي جديد 
ترکيه اي اميدوارند که تيم بتواند نتايج ضعيف هفته هاي گذشته را جبران و 
به وضعيت خود در جدول رده بندي سروسامان دهد. آنچه مشاهده مي کنيد 
بخشي از جمعيت هزار نفري است که در اولين تمرين تراکتورسازي زير 
نظر ارطغرل ساغلام ترکيه اي حضور پيدا کرده اند. ساغلام که در بدو ورود 
در محاصره هواداران قرار گرفته بود، براي دومين بار از استقبال آنها متعجب 

شد تا متوجه شود که چه کار سختي در تبريز پيش رو دارد.

حميدرضا صدر

کارشناس فوتبال

آماده باش به جوانان، نه به بازيكنان بي انگيزه
برش هايي از نشست خبري ايگور کولاکوويچ، سرمربي تيم ملي واليبال

شيوا نوروزي
   فوتبال اروپا

سعيد احمديان
   گزارش

كمک داور ويدئويي در جام جهاني
فدراسيون جهاني فوتبال استفاده از کمک داور ويدئويي در جام جهاني روسيه را تأييد 
کرد. بر اين اس��اس در جام جهاني 2018 کمک داور ويدئويي به کمک داوران بازي 
مي آيد. اشتباهات پرتعداد در بازي هاي فوتبال و تأثيرگذاري آنها در نتيجه ديدارها 
همواره يکي از انتقادهاي مطرح شده از سوي مربيان، بازيکنان و هواداران بوده 
است تا جايي که کارشناسان سال هاست که تلاش مي کنند پاي ويدئوچک را 
به مستطيل سبز نيز باز کنند. از آنجا که اين سيستم در رشته هايي چون 
واليبال تأثير مثبتي داشته، در فوتبال انگليس هم از اين شيوه استفاده 
مي شود. گفته مي شود از فصل آينده لاليگا نيز مجهز به ويدئوچک 
خواهد شد تا هيچ شک و ش��بهه اي در داوری ها باقي نماند. با اينکه 
داوران برخي کشورهاي اروپايي از جمله آلمان و ايتاليا براي استفاده از اين سيستم 
آموزش ديده اند، اما نگراني هايي در مورد به کارگيري کمک داور ويدئويي در جام 
جهاني روسيه وجود دارد. جا نيفتادن اين روش در فوتبال جهان و همچنين 
سوءاستفاده از آن به سود يک تيم خاص از جمله نگراني هاي مهم در اين مسئله 
است. سران فيفا براي برطرف کردن نگراني ها  قرار است يک دوره آموزشي براي 

داوران برگزارکنند تا آنها بيشتر با سيستم جديد آشنا شوند. 

بازي در اولدترافورد را نبايد از دست داد
انتقال الکسيس س��انچس به اولدترافورد رسمي شد. س��رانجام مذاکرات پيچيده 
و طولاني مدت بر س��ر معاوضه س��انچس و هنريک ميختاريان نتيجه داد و مهاجم 
شيليايي به منچس��تريونايتد پيوست و هافبک ارمنس��تاني نيز از اين پس پيراهن 
آرس��نال را به تن مي کند. س��انچس طبق ق��راردادش هفته اي 350 ه��زار پوند از 

من يونايتد مي گيرد و مشکلي هم از بابت بازي در ليگ قهرمانان نخواهد داشت. 
پيراهن شماره 7 شياطين سرخ در حالي به اين بازيکن رسيده که در سال هاي 
اخير بازيکناني که اين پيراهن را به تن کرده اند در منچس��تر ن��اکام بوده اند. 
تش��کر کنايه آميز از توپچي ها اولين واکنش س��انچس در نشست خبري اش 
بود: »فرصت بازي در اولدتراف��ورد و زير نظر خوزه موريني��و چيزي بود که 
نمي توانستم آن را از دست بدهم. اميدوارم به طرفداران در دنيا ثابت کنيم که 
چرا تيم بزرگي هستيم.« آقاي خاص هم از انتقال سانچس ابراز خوشحالي 
کرده و او را بهترين مهاجم دنيا ناميده اس��ت: »س��انچس يکي از بهترين 
مهاجمان هجومي دنياس��ت و براي ترکيب بازيکنان جوان و مس��تعد ما 
غنيمتي خواهد بود. او بازيکني جاه طلب و مشتاق است و انگيزه هاي زيادي 

دارد و مي تواند در خط حمله براي ما مهره تأثيرگذاري باشد.«
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